
Ill Stockholms V stad Råd för funktionshinderfrågor 
vid stadsbyggnadsnämnden och 
exploateringsnäm nden 

6 
PROTOKOLL 1112019 

Tid Tisdagen den 10 september 2019 
kl 13.00-15.10 

Plats Lavals rum, Tekniska Nämndhuset 
Justerat 

(~m~ 
} Närvarande 
Ledamöter: 
Jan Lamby (HSO/HRF), ordföranden 
Göran Gustafson (SRF), vice ordföranden 
Bengt Håkansson (HSO/Elöverkänsligas förening i 
Stockholms län) 
Lasse Persson (HSO/Neuroförbundet) 
Ulf Uddsten (HSO/FUB) 
Håkan Jarmar (ÅSS) 

~.~~i 
Goran Gustafson 

Tjänstemän: 
Rådets sekreterare Timmie Aspelin och Ase Geschwind samt 
föredragande från stadsbyggnadskontoret. 

§ 1 
Val av justerare 

Beslut 
Rådet utser vice ordföranden Göran Gustafson att 
tillsammans med ordföranden Jan Lamby justera dagens 
protokoll. 

§2 
Dagordningen fastställs 
Rådet godkänner dagordningen 

§3 
Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 5/2019 och lägger det till 
handlingarna. 

§4 
Inkomna skrivelser och protokoll 
Följande protokoll anmäls och läggs till handlingarna: 
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a) Protokoll 4/2019 funktionshinderfrågor vid 
trafiknämnden och Stockholm Stads Parkering AB 
den 6 maj 2019. 

b) Protokoll 5/2019 funktionshinderfrågor vid 
trafiknämnden och Stockholm Stads Parkerings AB 
den 10 juni 2019. 

§5 
Exploateringsnämnden 

Rådet förbereder frågor till exploateringsnämnden inför 
mötet med nämnden den 1 7 oktober 2019. 

Beslut 
Rådet beslutar att man vill diskutera boendeplanen och 
exploateringsnämndens roll kopplat till denna vid mötet 
med nämnden. 

§6 
Stadsbyggnads nämnden 

Stabschef Torkel Kjellman informerar om förslag om att 
checklista ska föras in i planbeskrivningen. Det pågår ca 
400 projekt med över 100 medarbetare. 

Ny planchef Monica Joelsson och en biträdande planchef 
tillträder i september. Det pågår även en översyn av 
planhandlingarna. 

Ny beställning har lagts för att ta fram en lösning på 
förslaget om att ordförande ska få behörighet att se 
bygglovshandlingar i myndighetens 
ärendehanteringssystem. Kontoret har tidigare varit 
negativt inställda till detta med anledning av 
informationssäkerhet, men ny säkerhetslagstiftning 
föranleder att man har gjort en ny bedömning. 

Kommande ärende som kan vara av intresse för rådet: 
Styrkraft i funktionshinderpolitiken (oktober) 
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En statlig särskild utredning som utreder styrningen i 
funktionshinderpolitiken har tillsatts. Utredningen görs 
mot bakgrund av funktionshindermålen och utredaren har 
ett särskilt uppdrag att titta på universell utformning 

Beslut 
Rådet tackar för informationen och lämnar följande 
medskick: 

Rådet vill få insyn i och möjlighet till inspel när 
detaljplaner upprättas - och främst större projekt. 

Rådet tar upp frågan om styrkraft i 
funktionshinderpolitiken på nästa sammanträde. 

§7 
Genomgång av utsända checklistor 

a) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 
fastigheten Backtimjan i stadsdelen Hässelby 
Villastad, S- Dp 2017-13215 

Beslut 
Ramperna är planerade enligt lag men det vore bra 
om de kunde vara lite mindre branta. 

b) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 
fastigheten Rosenstenen, del av Västberga 1: 1 i 
stadsdelen Solberga, S- Dp 2017-13952 

Beslut 
Beskrivningen av ramperna i planbeskrivningen är 
vag. Rådet anser att det vore bra med tydligare 
skrivning. 

c) Inbjudan till granskning om förslag till detaljplan 
för område vid Bjurbäcken, del av Älvsjö 1:1, i 
stadsdelen Rågsved, S- DP 2017-04553 

Beslut 
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Rådet anser att det är oklart vilka alternativa entreer 
underlagen hänvisar till. Rådet önskar att 
handläggaren ser över andra sätt att uppfylla 
tillgänglighetskraven (utöver alternativa entreer). 

Det saknas även resonemang kring 
funktionshinderbostäder. Bör var 15-20 st. av de 
340 planerade lägenheterna. 

d) Inbjudan till granskning om förslag till detaljplan 
för del av Ulvsunda 1: 1, i stadsdelen Smedslätten, 
S- Dp 2016-21003 

Beslut 
Rådet anser att det vore önskvärt om avståndet till 
angöring och parkering kunde förkortas så att 
stadens ambitioner om maximalt tio meter uppfylls. 

§8 
Bevakningslista (se sidan 6-7 i protokollet) 
Rådet går igenom bevakningslistan utan att förändra 
någonting. 
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§9 
Övriga frågor 
Rådet diskuterar följande frågor: 

Håkan J armar informerar om att kommunstyrelsens 
funktionshinderråd har diskuterat den översyn av 
funktionshinderrådens organisation som pågår i staden. 

Rådet önskar en föredragning av Boendeplanen vid 
sammanträdet den 8 oktober 2019. 

Med anledning av tidigare påpekanden från rådet om 
magnetfält från tunnelbana och spårväg som drivs med 
likström(§ 10 protokoll 4/2019) gör Bengt Håkansson en 
praktisk demonstration. En permanentmagnet roteras intill 
en spole så att magnetfältet roterar och växlar riktning 
som när växelström flödar genom en elektrisk ledning. 
Elektrisk ström med växlande riktning skapas då i spolen. 
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Om magneten istället förs mot och från spolen så att 
magnetfältets styrka ändras men inte dess riktning, som 
vid likström till spårväg och tunnelbana, skapas även då 
elektrisk ström med växlande riktning i spolen. I båda 
fallen måste alltså hälsoaspekter behandlas på samma sätt. 

Vid protokollet 

Timmie Aspelin 
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BEVAKNINGSLISTA 

Ärenden som ska tas i Ansvarig Ska 
rådet vara 

klart 

1. Rådets presidium ska 
regelbundet träffa 
stads byggnads kontorets 
ledning (inför VP på 
hösten och inför 
treåringen på våren) 
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2019 

2. Samla kunskap om 
elektromagnetiska fält Kontinuerligt 
och ansvarsfördelningen 
inom staden 

3. Studiebesök i 2020 
Gasverksområdet och 
Norra Djurgårdsstaden 
Förslag: Göra en 
rundvandring och 
utvärdering av hela 
miljön, både gamla och 
nya byggnader. 
Liknande utvärderingar 
gjordes i Hammarby 
Sjöstad (konsult) och 
Annedal (Bo2012) 
rådets egen som gjordes 
aug. - okt samma år. 
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4. Följa upp 
bygglovsskedet 
beträffande SDp 2013- 
12 715 kv. Tvålflingan 
"Tell us Towers" OBS! 
Planarbete pågår, ej 
färdigt 
Handläggare: Anneli 
Eskilsson? 
FR-rådet 2014-12-02 

5. Studiebesök i 
Slakthusområdet 

6. Följa upp planarbete i 
program för Södra 
Solvallastaden i 
stadsdelen Bällsta, 
SDp 2012-17035 
Handläggare: Stefan 
Modig 
FH rådet 2015-12-01 
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2019- 
2020 

2020 

2019 

7. Bevaka program för 
Bromma 

2020 

8. Ombyggnationen av 
Kulturhuset vid Sergels 
torg 
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